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Uw kenmerk 

Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij bieden wij u ons antwoord aan op de door de heer Ubbens van de CDA-fractie gestelde 
vragen. Deze vragen hebben betrekking op berichten uit de landelijke media, over een tekort aan 
invalleerkrachten in het basisonderwijs. 

Uit een onderzoek van de PO-raad blijkt de belangrijkste oorzaak van dit probleem de nieuwe 
Wet werk en zekerheid. Ook het tekort aan jonge leerkrachten speelt mee. Naar aanleiding van 
een motie (Schouten) en op verzoek van minister Asscher, hebben inmiddels gesprekken 
plaatsgevonden met partijen in het primair onderwijs over het vervangingsbeleid. Hieruit is naar 
voren gekomen dat partijen willen komen tot een betere voorlichting en naleving van de bij cao 
reeds gemaakt afspraken. Tevens heeft minister Asscher, 16 december j l . een verzoek voor een 
ministeriële regeling binnen de nieuwe wet, positief beoordeeld. Voor scholen betekent dit dat ze 
tijdens de maanden waarin er een grote kans is op griep (januari, februari en maart), meer 
mogelijkheden krijgen om zieke leerkrachten te vervangen. Voor onvoorziene vervanging mogen 
zij invaldocenten veertien dagen aaneen inschakelen zonder dat deze tijdelijke contracten 
resulteren in een vaste aanstelling. Dit zou eerder wel het geval zijn. 

Het college is niet verantwoordelijk voor het zoeken naar een oplossing voor de 
vervangingsproblematiek, deze taak ligt bij het onderwijs zelf Desalniettemin delen wij uw zorg 
hierover en daarom is het onderwerp tijdens het breed besturen overleg (BBO) van 12 december 
j l . ter tafel gebracht. Wij gaan ervan uit dat de hierboven beschreven nieuwe (rijks-) afspraken 
bijdragen aan oplossingen voor het onderwijs. 



Bladzijde 2 van 3 

Hieronder geven wij antwoord op de door u gestelde vragen. De brief van de vragenstellers treft u 
aan als bijlage. 

1. Is er contact geweest met schoolbesturen over de geschetste problematiek? Zo ja, wat 
waren de uitkomsten daarvan? 
Tijdens het breed besturen overleg van 12 december j l . is met alle schoolbesturen over de 
geschetste problematiek gesproken. Daarnaast heeft een belronde bij de drie grootste 
schoolbesturen plaatsgevonden. Uit deze gesprekken is naar voren gekomen dat vooral de 
Bijzondere schoolbesturen (VCOG, KOC) kampen met een tekort aan invalleerkrachten. 
Bij het openbaar onderwijs (02G2) speelt de problematiek op dit moment minder. De 
bijzondere scholen geven aan dat het probleem vooral het gevolg is van de nieuwe wet 
Werk en zekerheid. Hierdoor kan aan invalleerkrachten maar zes losse contracten in drie 
jaar tijd worden aangeboden. Het openbaar schoolbestuur heeft (nog) niet te maken met 
de nieuwe transitieregeling die binnen deze wet geldt. Dit komt omdat de leerkrachten in 
dienst van het openbaar onderwijs als 'ambtenaar' worden aangesteld'. 

Alle schoolbesturen geven aan dat de toestroom van afgestudeerde groepsleerkrachten in 
het basisonderwijs de afgelopen jaren sterk is afgenomen. 
De schoolbesturen maken op dit moment plarmen om het tekort aan invalleerkrachten op 
te vangen. 

2. Landelijk blijken al duizenden leerlingen naar huis te zijn gestuurd door een gebrek aan 
invalkrachten. Is het college op de hoogte van het aantal klassen dat in onze gemeente dit 
schooljaar naar huis is gestuurd? Zo ja, hoe hoog is dat aantal en om welke scholen gaat 
dit? 
Alleen het VCOG geeft aan dat zij klassen naar huis hebben gestuurd. Vanaf de 
zomervakantie gaat het om 33 klassen van diverse scholen. Het KOC en 02G2 hebben 
nog geen klassen naar huis gestuurd In de bovenstaande alinea is al aangegeven dat 02G2 
tot op heden nog geen rekening hoeft te houden met de wet maar dat ook zij problemen 
voorzien. Zowel het VCOG als 02g2 maken plannen om dit probleem na de kerstvakantie 
te ondervangen. 

3. Diverse schoolbesturen hebben zich georganiseerd door mee te doen aan regionale 
invalpoules. Hoe is dit geregeld bij de schoolbesturen in onze gemeentel 
Het openbaar onderwijs heeft een invalpoule in eigen beheer. Het KOC en VCOG zijn 
aangesloten bij een regionale invalpoule (Regionaal transfercentrum Groningen). 

' Het openbaar onderwijs hoef̂  nu nog geen rekening te houden met de wet. Dat gaat veranderen, omdat de Eerste 
Kamer onlangs de Wet normalisering rechtspositie ambtenaren heeft goedgekeurd. De werknemers in het openbaar 
onderwijs krijgen hierdoor arbeidsrechtelijk dezelfde status als de mensen die in het bijzonder onderwijs werken. Dit 
betekent dat ook het openbaar onderwijs te maken zal krijgen met de vervangingsproblemen, tenzij het onderwijs van 
de WWZ wordt uitgezonderd. 



Bladzijde 3 van 3 

4. Is het college bereid om met de Groningse schoolbesturen in overleg te gaan om te 
zoeken naar een oplossing, zoals bijvoorbeeld het inrichten van een overkoepelende, 
stadsbrede invalpoulel 
Zoals aangegeven, is het college niet verantwoordelijk voor het zoeken naar een oplossing 
voor dit probleem. Wel heeft de wethouder dit aangekaart in het overleg met de 
schoolbesturen (BBO) van 12 december j l . De schoolbesturen ontwikkelen zelf plannen 
om het (te verwachten) tekort aan invalleerkrachten op te vangen. Daarbij zoeken ze 
elkaar op en maken ze gebruik van eikaars ervaringen. 
Ze zien zelf momenteel nog geen oplossing in een stadsbrede invalpoule. Wel zien zij 
mogelijkheden voor een regionaal mobiliteitscentrum en zien zij een oplossing in het 
'aantrekkelijker' maken van het beroep als groepsleerkracht in samenwerking met de 
Pabo 's. 

Wij vertrouwen erop u met het bovenstaande voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris. 
Peter den Oudsten Peter Teesink 



Vragen ex art 42 RvO gemeenteraad tekort aan invalleerkrachten basisonderwijs 

Groningen, 

Geacht college, 

In de landelijke media verschenen de afgelopen week verontrustende berichten over 
een tekort aan Invalleerkrachten in het basisonderwijs. Uit een onderzoek van de 
PO-raad blijken duizenden leerlingen het afgelopen jaar noodgedwongen naar huls 
te zijn gestuurd. In hetzelfde onderzoek geeft 90 procent van de schoolbesturen aan 
moeite te hebben om vervanging te regelen als een juf of meester ziek Is. De 
belangrijkste oorzaak van dit probleem is de nieuwe Wet werk en zekerheid, die de 
positie van flexwerkers op de gehele arbeidsmarkt moet versterken. Hierdoor mogen 
invalleerkrachten maar zes losse contracten in drie jaar tijd worden ontvangen. 
Hierna moeten Invalkrachten een vast contract aangeboden krijgen. Scholen geven 
aan geen geld te hebben om meer mensen in vaste dienst te nemen. Daarnaast blijkt 
er in veel regio's sprake te zijn van een lerarentekort, met een tekort aan 
invalleerkrachten als gevolg. Een probleem wat volgens de PO-raad vooral speelt in 
de Randstad en de noordelijke provincies. 

Ook In Groningen zijn er bij het CDA signalen bekend van tientallen klassen die naar 
huis zijn gestuurd. Hierdoor missen kinderen essentiële onderwijstijd. Daarnaast 
worden ouders met een probleem opgezadeld, omdat thuis voor opvang gezorgd 
moet worden. Tenslotte zijn het ook de schoolbesturen die In het onderzoek van de 
PO-raad aangeven extra werkdruk te ervaren door de huidige situatie. 

De CDA-fractie heeft naar aanleiding hiervan een aantal vragen: 

1. Is er contact geweest met schoolbesturen over de geschetste problematiek? 
Zo ja, wat waren de uitkomsten daarvan? 

2. Landelijk blijken al duizenden leerlingen naar huis te zijn gestuurd door een 
gebrek aan invalkrachten. Is het college op de hoogte van het aantal klassen 
dat in onze gemeente dit schooljaar naar huis Is gestuurd? Zo ja, hoe hoog is 
dat aantal en om welke scholen gaat dit? 

3. Diverse schoolbesturen hebben zich georganiseerd door mee te doen aan 
regionale invalpoules. Hoe Is dit geregeld bij de schoolbesturen in onze 
gemeente? 

4. Is het college bereid om met de Groningse schoolbesturen in overleg te gaan 
om te zoeken naar een oplossing, zoals bijvoorbeeld het inrichten van een 
overkoepelende, stadsbrede invalpoule? 

Namens de CDA-fractie, 

Herman Pieter Ubbens 


